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Nr. 65 BRIEF VAN DE MINISTER VAN ECONOMISCHE ZAKEN

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

Den Haag, 6 maart 2009

In het spoeddebat over de verkoop van Essent op 14 januari jl. heb ik u
toegezegd om in overleg met de aandeelhouders van Essent te treden. Ik
heb toegezegd om in dit overleg de optie van minderheidsprivatisering,
de situatie rondom Borssele en de unbundling van RWE te bespreken. Op
2 maart heb ik gesproken met (een vertegenwoordiging van) de aandeel-
houders van Essent. Tevens is er op 2 maart een overleg geweest met
(een vertegenwoordiging van) de aandeelhouders van Nuon. Met deze
brief informeer ik u over de belangrijkste conclusies van deze gesprekken
en voldoe ik aan mijn toezeggingen. Ter voorbereiding op het gesprek heb
ik de aandeelhouders een brief gezonden. Deze brief heeft u in afschrift
ontvangen. Voor de volledigheid meld ik dat ik op 17 maart een overleg
met de heer Grossman van RWE zal hebben.

Essent

De aandeelhouders van Essent hebben een toelichting gegeven op de
verkoopovereenkomst. De aandeelhouderscommissie heeft een positieve
aanbeveling gedaan aan de aandeelhouders over het contract tussen
Essent en RWE. De verschillende gemeenteraden en provinciale staten
worden binnenkort in de gelegenheid gesteld wensen of bedenkingen
kenbaar te maken. De aandeelhouders delen daarbij het belang van een
zorgvuldige en transparante besluitvorming. Essent en de Aandeelhou-
derscommissie hebben in de afgelopen periode voor alle aandeelhouders
(leden Provinciale Staten en gemeenteraadsleden) informatiebijeen-
komsten gehouden. Ook is de overeenkomst tussen Essent en RWE
vertrouwelijk ter inzage gelegd voor de staten- en raadsleden. Diverse
provinciale staten en gemeenteraden laten zich in hun meningsvorming
bijstaan door onafhankelijke adviseurs. De opdracht voor deze adviseurs
bestaat uit een beoordeling van de antwoorden op eerder gestelde
vragen, het zo nodig opstellen van aanvullende vragen en een reflectie op
de adviezen van de adviseurs die de Aandeelhouderscommissie hebben
bijgestaan.
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De verkoop zal plaatsvinden indien 80% van de aandelen of meer worden
aangeboden. De daadwerkelijke verkoop zal pas geëffectueerd worden,
nadat de beoordeling van het splitsingsplan is afgerond. In dit verband
gaven de aandeelhouders aan dat bij het opstellen van het splitsingsplan
de levensvatbaarheid van de netbeheerder voorop heeft gestaan. Er is op
verzoek van de aandeelhouders een toets uitgevoerd op de levensvatbaar-
heid van de netbeheerder tot 2020. In die toets is ingegaan op de beno-
digde toekomstige investeringen en de daarbij benodigde financieringen.
Tevens is de verwachte dividend pay-out ratio voor de eerste jaren behou-
dend vastgesteld. Ik heb aangegeven deze informatie te betrekken bij mijn
beoordeling van het splitsingsplan. Daarbij houd ik een solide positione-
ring van de netbeheerders vanzelfsprekend expliciet in het oog.

RWE is bereid alle aandelen van Essent over te nemen. De aandeelhou-
ders gaven aan dat minderheidsprivatisering niet aan de orde is. Bij het
bepalen van een potentiële koper is expliciet gekeken naar de publieke
belangen. In de verkoopovereenkomst zijn derhalve garanties opgenomen
ten aanzien van het behoud van werkgelegenheid, de omvang van inves-
teringen in duurzaam opgewekt vermogen en in productiecapaciteit. Zo
wordt bijvoorbeeld de werkgelegenheid van het vaste personeel, zoals die
vast ligt in het Strategisch Plan van Essent voor 5 jaar gegarandeerd.
Tevens is bepaald dat Essent het hoofdkantoor van de Benelux zal zijn.

In dit verband heb ik in het bijzonder mijn en uw zorgen kenbaar gemaakt
over de unbundling van RWE. Het belang van een goede unbundling is
immers evident. De overeenkomst bepaalt niet dat RWE zijn transport-
netten dient af te stoten. De aandeelhouders meldden dat – ter meerdere
zekerheid – in het contract is opgenomen, dat RWE zal voldoen aan
geldende EU-regelgeving.

Er vinden momenteel gesprekken plaats over de kerncentrale Borssele
tussen Essent en Delta. De aandeelhouders van Essent gaven aan dat de
kerncentrale in Borssele onderdeel is van de overeenkomst tot verkoop.
De statuten van EPZ bepalen dat de aandelen van EPZ «rechtstreeks of
middellijk» in handen moeten zijn van publiekrechtelijke lichamen. Ik heb
aangegeven te hechten aan het publieke belang van de kerncentrale Bors-
sele. De aandeelhouders verwachten dat de gesprekken op korte termijn
kunnen worden afgerond met goed resultaat, waarbij aandacht bestaat
voor het borgen van de publieke belangen.

Nuon

De aandeelhouders van Nuon hebben een uitgebreide toelichting gegeven
op de verkoopovereenkomst gegeven. De aandeelhouders zijn tevreden
met Vattenfall als partner om een aantal redenen. Er is een goede prijs tot
stand gekomen. Tevens heeft Vattenfall een duidelijke duurzame strategie
die onder meer gericht is op energiebesparing en CCS en is Vattenfall een
nieuwe speler op de Nederlandse markt.
Vattenfall is thans bezig om de laatste transportnetten in Duitsland af te
stoten. Er zal sprake zijn van een gefaseerde verkoop. In eerste instantie
wordt 49% van de aandelen verkocht en vervolgens zal het aandeel over
zes jaar worden afgebouwd. Alle aanwezige aandeelhouders, behalve de
heer Heller namens de provincie Noord Holland, gaven aan in te zullen
stemmen met de voorgenomen verkoop. De provincie Noord-Holland
beraadt zich nog op haar standpunt. Op korte termijn zal afstemming
plaatsvinden in de diverse gemeenteraden en provinciale staten.

Om de publieke belangen te borgen is er een onafhankelijke stichting
opgericht. De stichting zal tenminste 8 jaar bestaan. Het stichtingbestuur
kan bindende adviezen geven op verzoek van tenminste 2 aandeelhouders
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die samen op dit moment 5% van de aandelen vertegenwoordigen. De
stichting ziet toe op de naleving van de door Vattenfall gedane toezeg-
gingen. Er is onder meer afgesproken dat het hoofdkantoor in Amsterdam
en de lokale kantoren in Nederland behouden blijven. Verder is er een
lange termijn duurzaamheidsstrategie afgesproken, waarbij er voor 2020
tenminste 1400 MW wind wordt gerealiseerd. Tevens heeft de nieuwe
combinatie het streven om een marktleider te zijn in biomassa, warmte,
elektriciteitsproductie en CCS. Daarnaast is er een lange termijn strategie
voorzieningszekerheid met onder meer commitment voor het realiseren
van gasopslagen en de Magnum I centrale. Het stichtingsbestuur bestaat
uit drie leden, waarbij de huidige publieke aandeelhouders een benoe-
mingsrecht hebben voor een van de bestuursleden. Tevens wordt er een
onafhankelijke voorzitter benoemd.

De verkoop zal doorgang vinden indien ten minste 80% of meer van de
aandeelhouders instemt. De daadwerkelijke effectuering van de verkoop is
vanzelfsprekend afhankelijk van de beoordeling van het splitsingsplan. Er
is uitgebreid stilgestaan bij de levensvatbaarheid van de netbeheerder.

Tot slot heb ik aan alle aandeelhouders aangegeven dat ik thans een wets-
wijziging in voorbereiding heb om de aandeelhoudersverantwoorde-
lijkheden verdergaand te expliciteren. Ik heb daarbij aangegeven dat het
gaat om een vangnetconstructie. Indien er onvoldoende financiële
middelen zijn om aan de publieke taken te voldoen, zal de netbeheerder
verplicht zijn om een voorziening te treffen. Ik heb met de aandeelhouders
van Nuon en Essent afgesproken om op korte termijn voordat de
beoordelingstermijn van de splitsingsplannen is afgerond, nogmaals te
overleggen.

De minister van Economische Zaken,
M. J. A. van der Hoeven
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